
 

 

4 .  s z á m ú  

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült a 2022. március 31-én megtartott nyílt képviselő-testületi ülésről.  

 

Képviselő-testületi ülés helye: Jobbágyi Lakótelep 7. épület (Rendezvényterem) 

 

Jelen voltak:  Schoblocher István polgármester, 

 Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester, 

 Baranyi István képviselő, 

 Kiss Krisztián Zsolt képviselő, 

 Maczák Tímea képviselő, 

 Pintér Norbert képviselő, 

  Sebők-Haász Mária képviselő, 

 Sándorné Szentkúti Anita Pénzügyi Bizottság tagja, 

 Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítő,    

  dr. Tóth Renáta jegyző,  

 Kucsikné Kerek Katalin jegyzőkönyvvezető. 

 

A képviselő-testületi ülésről távol volt: Bangó Mihály Jobbágyi Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnöke. 

 

Jelenlévő érdeklődő állampolgárok: 3 fő.  

 

  

Schoblocher István polgármester: Köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy 

az ülés határozatképes. 

 

 

N A P I R E N D: 

 

1. Beszámoló a gyermekvédelem helyzetéről 

 Előterjesztő: Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítő 

 

2. Fogorvosi ügyelet 2021. évi beszámoló, 2022. évi feladat-ellátási szerződés 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

3. Szociális alapellátás térítési díj felülvizsgálata 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

4. Nyugállományúak Egyesülete Jobbágyi támogatás iránti kérelme 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

5. Jobbágyi Daloskör támogatás iránti kérelme 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

 



 

 

 

6. Jobbágyi Szabadidősport Egyesület támogatás iránti kérelme 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

7. Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogatás iránti kérelme 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

8. Bari Krisztián verseskötetének kiadásához támogatás iránti kérelem 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

9. Tiszacsoma település – Ukrajna – részére támogatás nyújtása 

 Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

10. Egyebek 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

A képviselők a javasolt napirendi pontokat módosítás nélkül, 7 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadták. 

 

1./ Beszámoló a gyermekvédelem helyzetéről 

 

Előterjesztő: Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítő  

 

Schoblocher István polgármester: Nagy tisztelettel és szeretettel köszöntött mindenkit a 

testületi ülésen, külön köszöntötte Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítőt. Mindenki 

megkapta az anyagot ezzel kapcsolatban, megkérdezte, hogy kíván-e szóbeli 

kiegészítést tenni? 

 

Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítő: Nem kívánta kiegészíteni. 

 

Schoblocher István polgármester: Kérdése, hogy a képviselő-testület tagjainak van-e 

ezzel kapcsolatban valami kérdése, véleménye, észrevétele? 

 

Pintér Norbert képviselő: A faluban történt ez a tragédia Bódi Károlyéknál, hogy leégett 

a házuk. Mindenki tudja, hogy egy felnőtt mozgássérült lányról beszélünk, aki majdnem 

benn égett a házban, úgy hozták ki őt. Miután elszállították a kórházba, amputálni 

kellett a lábát, gyakorlatilag olyan betegségben szenvedett, hogy rossz volt ránézni, a 

lábán, a hátán sebek, kelések voltak. Ezeket onnan tudom, hogy azok az illetők, akik 

kihozták, azokkal beszéltem, tehát teljesen hiteles. Nem vádaskodásképpen, mert ott a 

család is éveken keresztül nevelte a lányt, ami nagy teher volt nekik. Lehet, hogy az 

elmeállapotuk megváltozott. Az orvos nem tudott róla, hogy ez a kislány egyáltalán 

létezik állítólag, nem tudom, de majd ezt az egészségügyisek megerősítik. Nem is vitték 

az orvoshoz, be sem engedték az orvosokat, senkit nem engedtek be a házba. Tenni kell 

ez ellen, hogy az elkövetkező időkben ne forduljon még egyszer elő ilyen, mert ez óriási 

tragédia. Nem a felelőseket akarom keresni, mert ez már elmúlt sajnos, de ilyet 

megengedni nem lehet. Nem tudom, hogy ki ezért a felelős, de gyakorlatilag a 

szomszédnak a háza is leéghetett volna, lehetett volna még nagyobb tragédia az 

egészből. Amikor beszélgettünk a fa osztásról is, akkor is beszéltünk róla, hogy 

legalább szólítsuk fel, takarítsa ki az udvarát, kicsit tegyen ott rendet. Erre bejött a 



 

 

 

tragédia, amiről beszéltünk, ennyit szerettem volna hozzá tenni. 

 

Schoblocher István polgármester: Sajnos ez a tragédia megtörtént, erről beszéltünk, de 

akkor is arra az álláspontra jutottunk, hogy nem egyszerű ebben a helyzetben lépni, 

hiszen pontosan egy olyan családról van szó, aki olyan körülmények között élt, ahogy 

élt. Összességében nagyon sok lehetőséget körbejártunk már ebben a témában, segítés 

formájában. A telekre a rendőrök se mehetnek be, tehát mi sem tudunk bemenni, nem 

tudhattuk azt, hogy ki, hogyan él és milyen körülmények között él, sajnos erre a 

családsegítő, aki itt van, tudja azt a legjobban megmondani, hiszen neki ez a szakmája, 

ezzel foglalkozik. Amit mi tehetünk, azt én úgy gondolom, hogy megtettük. 

Természetesen én is azt mondom, hogy jobban oda kell figyelni ezentúl ezekre a 

helyzetekre, hiszen bármi történhetett volna. Van-e tehát a beszámolóval kapcsolatban 

valami kérdés, észrevétel? Ha nincs, annyit szeretnék mondani, hogy köszönöm az 

anyagot, ebben tényleg részletesen le van írva, hogy mik a családsegítő feladatai, illetve 

szeretném megköszönni Tóthné Mohai Zsuzsannának, ő most Soósné Tóth Anna 

családsegítőt helyettesíti. Nem egyszerű a településen az ő munkája, de véleményem 

szerint minden részletesen le van írva az anyagban, szeretném neki megköszönni a 

munkáját. A beszámoló másik része pedig a jegyző által elkészített anyag. Ezzel 

kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel? 

 

Maczák Tímea képviselő: Ezzel kapcsolatban kérdezte, hogy látni a beszámolóban, 

hogy egyre csökken az iskolai tanulók száma az alsó és felső tagozatban.  2021-ben 47 

fő volt az alsó tagozatban, 47 fő volt a felső tagozatban is. Már többször szóba került az 

iskola helyzete, hogy 2022-ben vagy a következő évben hogyan fog alakulni a helyzet, 

várható-e esetleg az, hogy az iskolát elviszik más településre? 

 

Schoblocher István polgármester: Jelenleg nincsen ilyen információ, ebben a tanévben 

biztos, hogy minden úgy van, ahogy az előző tanévben volt, tehát nem lesz iskola-

összevonás. A beiratkozás majd április 20-a körül fog megtörténni, attól is függ, hogy 

tudnak-e első osztályt indítani vagy nem tudnak, hogy hány gyerek fog beiratkozni. 

Megkereste az általános iskola igazgatója, hogy április 12-én szeretnének egy iskolai 

bemutatót tartani, pontosan azért, hogy a szülők is megismerjék az ott végzett munkát. 

Fellépnének a gyerekek, pedagógusok, egy kis műsort szeretnének tartani. Bemutatnák, 

az iskola életét, hiszen az iskolás gyerekek is nagyon sok olyan dolgot meg tudnak 

csinálni, ha megfelelők a körülmények, itt kimondottan az iskolára gondolok. 

Kíváncsian várom a bemutatót. 

 

Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítő: A településen jelenleg 170 14-18 év közötti 

gyermek van. Az iskolával a kapcsolatunk jó. Nagyon örülök, hogy lesz a nyílt nap, 

mert az iskola olyan jól felszerelt, szépen is tanítják a gyerekeket, bár nagyon kevés 

gyerek jár ide. Talán ebben kellene egy kicsit a községnek az összefogása, a jövőben 

talán valahogy jobban oda kellene hatni, mert egy korszerű, szép és jó hagyományokkal 

rendelkező iskolánk van. Kár, hogy ezek a gyerekek, kicsik is, utaznak, más településre 

járnak iskolába. Most 84 gyerek volt beíratva, abból még ebben a hónapban is mentek el 

hatan, egész kevesen maradtak. Ez nem csak az iskolának a problémája, mégiscsak jobb 

lenne, ha a falusi gyerekek ide járhatnának iskolába. Valahogy közös összefogással, 

vagy mindenki a maga területén, erről esetleg egy közös megbeszélést tarthatnánk, mert 

ez nagyon fontos lenne a községünk számára. Minél többen vegyenek részt a nyílt 

napon, mert szerintem nincsen titkolni valója az iskolának. Az elmúlt évben 30 gyerek 

született Jobbágyiban és januárban 17 kismamával kezdte az évet a védőnő. Úgyhogy, 



 

 

 

ha most kevesebb gyerek is született egy ideig, de a jövőben újra vissza nő a létszám, 

úgy vesszük észre. Igaz, hogy az még 6 év, de gyorsan el szokott repülni. 

 

Schoblocher István polgármester: Köszönöm a hozzászólást. Ebből az anyagból kiderül, 

hogy alakul Jobbágyinak a népessége. Jól látható az, hogy a településünk létszáma 

folyamatosan csökken, illetve hiába, hogy több gyermek születik, sajnos az idősek 

meghalnak, így mindig mínuszba kerülünk. Nem jelent pluszt az, hogy folyamatosan 

van egy emelkedés a gyerekszületések számában. 

 

Maczák Tímea képviselő: Még egy kérdésem van az óvodában ingyenesen étkező 

gyermekek számára vonatkozóan, jól látható, hogy 2018-hoz képest 2021-re lecsökkent 

ez 44 főről 29 főre és az is látszik, hogy a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben 

részesülő gyermekek száma ugyan nem változott jelentősen, ennek van-e valami oka? 

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: Ennek az oka részben a COVID vírus, mert a 29 az egy átlag 

étkező szám, sok gyerek a COVID miatt nem járt óvodába, illetve nagyon sok gyerek 

szerintem egyéb ok miatt nem jár óvodába. A szülő inkább úgy gondolja, hogy nem 

viszi és akkor nem megy, meg a betegségek miatti hiányzás is rontja az átlagot. Tehát 

az, hogy a beíratott 48 gyerekből átlagosan napi szinten 29-en vannak óvodában, 

szerintem az igen kevés, ebben nagy hatása van annak, hogy a szülők nem hordják 

rendszeresen a gyermekeket óvodába. 

 

Baranyi István képviselő: Visszatérve az iskolára, neki évek óta feltűnt az, hogy amikor 

bármilyen ünnepség van, mint most is volt a koszorúzás március 15-én vagy október 

23-án az iskolás gyermekek nem szerepelnek az ünnepi műsorban. Régebben, ezelőtt 8-

10 évvel, amikor még voltak ilyen ünnepélyek, úgy nem múlt el egy ünnepély, hogy 

iskolás gyerekek ne léptek volna fel, ne szerepeltek volna, verset mondtak volna, 

énekkar fellépett volna. Amióta megalakult a daloskör, teljesen kiszorultak a gyerekek 

az ünnepekről.  Hogy most ez befolyásolja vagy pedig a pedagógusok nem képesek 

arra, hogy felkészítsék a gyerekeket arra és talán még arra is merek gondolni, habár 

remélem, hogy ez nem úgy van, hogy ugye nagyon sok cigány származású gyerek jár, 

és mivel cigánygyerekek akkor őket most nem kell szerepelni. Nem tudom, hogy ez 

most így van, vagy befolyásolja ezeket a dolgokat, de egyszerűen emellett én nem 

tudtam elmenni. 

 

Schoblocher István polgármester: Kb. három évvel ezelőtt léptek fel utoljára a 

gyerekek. Az a gond van, mivel testület úgy döntött, hogy mindig az ünnep napján 

tartják meg az ünnepélyt, így nagyon nehéz a gyerekeket megmozgatni. Volt olyan 

rendezvény, mikor a pedagógusnak kellett beállni és elmondani a szöveget, mert a 

gyerek nem jött el, tehát ezért nem vállalják a pedagógusok, mert a gyerekek 

hozzáállása sajnos már nem olyan, mint régen volt. 

 

Kerekes Andrea jobbágyi lakos: Megvédeni a pedagógusokat nem feltétlenül akarja, de 

az ő gyereke még nem régen járt az iskolába. Még emlékszik rá, hogy mindig 

ugyanazok a gyerekek szerepeltek. Tehát a gyerekekben van az alapvető probléma, 

hogy nem akarnak szerepelni. Nem azért, mert fehér gyerekek, akkor mindig voltak a 

cigány gyerekek között is olyanok, akik nagyon szívesen jöttek és felléptek, de akkor is 

mindig ugyanazok: ugyanazok a cigány gyerekek és ugyanazok a fehér gyerekek 

mindig minden eseményen ők voltak azok, akik felléptek és szerepeltek. Szerintem nem 

a pedagógusokban van a hiba, hanem a gyerekekben, akik nem akarnak menni sajnos, 



 

 

 

mert az ünnepségek mindig iskolaszüneti napra esnek. 

 

Schoblocher István polgármester: Szavazásra bocsátotta a gyermekvédelmi beszámolót. 

 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

20/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2021. évben végzett 

gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló beszámolót elfogadta. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: dr. Tóth Renáta jegyző, Tóthné Mohai Zsuzsanna családsegítő 

 

 

2./ Fogorvosi ügyelet 2021. évi beszámoló, 2022. évi feladat-ellátási szerződés  

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

Schoblocher István polgármester: Az előterjesztést mindenki megkapta, azt mindenki 

tudja, hogy a fogorvosi ügyeletet Salgótarjánban látják el, ez egy fontos feladat. Az 

anyagban részletesen le is van írva, hogy hányan vették igénybe. Azt mondom, hogy ez 

a szolgáltatás megfelelő, illetve a továbbiakban is szükség van erre, hiszen nem 

tudhatjuk, hogy valakinek nem történik valami egy hétvégén vagy egy ünnepnap a 

fogával és az ellátást pedig biztosítani kell. Van-e kérdés vagy észrevétel ezzel 

kapcsolatban?  

 

Hozzászólás nem volt. 

 

Schoblocher István polgármester: Szavazásra bocsátotta a fogorvosi ügyelet 2021. évi 

feladatellátásáról szóló beszámolót. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

21/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salgótarján és Térsége 

Egészségügyi-Szociális Központja által megküldött, a fogorvosi ügyelet 2021. évi 

feladatellátásáról készült beszámolót elfogadja. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

Schoblocher István polgármester: Szavazásra bocsátotta a fogorvosi ügyelet 2022. évi 

feladatellátási szerződés-tervezetét. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  



 

 

 

 

22/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete Jobbágyi Község Önkormányzata 

és a Salgótarján és Térsége Egészségügyi-Szociális Központja között a fogorvosi 

ügyeleti alapellátásra vonatkozó 2022. évi feladat-ellátási szerződés-tervezetet 

jóváhagyta. 

Felhatalmazta Schoblocher István polgármestert a szerződés aláírására. 

 

Határidő: értelem szerint 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

3./ Szociális alapellátás térítési díj felülvizsgálata 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

Schoblocher István polgármester: Az előterjesztésben részletesen le van írva, hogy 

miért van erre szükség. Erre van egy törvényi szabályozás, hogy 2022. április 1. napjáig 

felül kell vizsgálni, illetve a határozati javaslatban szerepel, hogy nem kívánjuk a 

térítési díjakat változtatni. Van-e ezzel kapcsolatban vélemény, észrevétel, kérdés?  

 

Hozzászólás nem volt. 

 

Schoblocher István polgármester: Kérem, hogy szavazzunk, aki egyetért a határozati 

javaslattal, hogy nem emeljük meg az intézményi térítési díjakat 2022 évben, az kérem 

kézfeltartással szavazzon. 

 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

23/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Jobbágyi-Szurdokpüspöki és 

Térsége Szociális Társulás által biztosított személyes gondoskodást nyújtó ellátásokról, 

azok igénybevételének rendjéről és a fizetendő térítési díjakról szóló 13/2016. (X. 28.) 

önkormányzati rendeletének az intézményi térítési díjat meghatározó szabályait 

felülvizsgálta, az intézményi térítési díjakat nem módosítja. 

 

Határidő: azonnal  

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

4./ Nyugállományúak Egyesülete Jobbágyi támogatás iránti kérelme 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

Schoblocher István polgármester: A 2022. évi költségvetési rendeletben 750.000 Ft van 

betervezve különböző társadalmi szervezetek vagy egyesületek támogatására.  

Felolvasta a Nyugállományúak Egyesülete Jobbágyi kérelmét. 

 



 

 

 

Arra gondolt, hogy azoknak az egyesületeknek, akik támogatás iránt nyújtottak be 

igényt, a tavalyi évben nyújtott támogatásokat kellene továbbra is biztosítani. Ez a 

véleménye, természetesen majd mindenki elmondja ezzel kapcsolatban véleményét. Az 

elmondottak alapján 120.000 Ft-ot javaslok a Nyugállományúak Egyesülete részére.  

Van-e ezzel kapcsolatban kérdés, észrevétel, vélemény? 

 

Pintér Norbert képviselő: Arra lennék kíváncsi, hogy Nyugállományúak között hány fő 

van, tehát hogy a 120.000 forint hány főre esik szét? 

 

Schoblocher István polgármester: A Nyugállományúak Egyesületének 86 tagja van. 

 

Pintér Norbert képviselő: Összefoglalva az egészet, mivel most több támogatásról 

fogunk beszélni, akkor annak arányában kellene szétosztani a pénzt, ahány fő van egy 

egyesületben. Ahol 6 vagy 8 tag van, az ne olyan összegben kapjon támogatást, mint 

ahol esetleg többen vannak. Tehát ahol több ember van, több támogatás legyen, ahol 

kevesebb az aktív résztvevő, ott kevesebb támogatás legyen, én ezt a gondolatmenetet 

képviselem. Ezért lenne jó tudni, hogy hány fő, milyen összeg, hány az aktív fő és akkor 

annak arányaiban kellene szétosztani a pénzt. 

 

Schoblocher István polgármester: Nem mindegy, hogy mondjuk vannak 15-en egy 

egyesületben és ők meg eljárnak Magyarországon különböző helyekre, tehát utazási 

meg egyéb olyan költségek is felmerülnek, amelyek mondjuk egy helyi szervezetnél, 

akik csak itt vannak, nem merül fel. Ez a véleményem természetesen, de ha van 

valakinek észrevétele, az nyugodtan elmondhatja. 

 

Maczák Tímea képviselő: Azzal ő is egyetértett, hogy ha a Daloskörről beszélünk, ha 

nem is a Nyugállományúak Egyesületéről, azért nekik is vannak utazási költségeik. 

Több helyen képviselték már a települést akár Balatonfüreden, de Tóthné Mohai 

Zsuzsanna ezt meg tudja erősíteni. Elég gyakran fellépnek és ott is 15 fő körül van a 

létszám. 

 

Schoblocher István polgármester: Tettem egy javaslatot a Nyugállományúak 

Egyesületével kapcsolatban. Aki egyetért azzal, hogy 120.000 Ft-os támogatásban 

részesüljön a Nyugállományúak Egyesülete 2022-ben, az kérem, hogy kézfeltartással 

szavazzon.  

 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

24/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Nyugállományúak 

Egyesületének támogatási kérelmét megtárgyalta és a 2022. évi költségvetésében 

meghatározott civil szervezetek működési támogatása keretből az Egyesület 

működéséhez 120 ezer Ft támogatást biztosít. 

 

Határidő: 2022. június 30. 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 



 

 

 

5./ Jobbágyi Daloskör támogatás iránti kérelme 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

Schoblocher István polgármester: A Jobbágyi Daloskör támogatás iránti kérelmet adott 

be. A képviselő társak előbbi hozzászólásaira annyit szeretnék mondani, a Daloskörben 

tényleg kevesebben vannak. Tavaly 80.000 Ft-tal támogattuk a Daloskört, tehát azt 

mondom most is 80.000 forinttal támogassuk, de azért ők tényleg utaznak is. Ezzel 

kapcsolatban van-e vélemény?  

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: Ő meg fog minden támogatást szavazni, mert 

ugye mindig arról beszéltek évek óta, hogy nincs semmi program, nincs semmi 

önszerveződés, tehát akik csinálják, azt támogatni fogja. Ő is képvisel majd egy 

egyesületet itt a sorban, nem lesz benne semmi, hogy ha ott majd esetleg nem úgy lesz a 

támogatás, de az előzőkhöz hozzászólva a Jobbágyi Szabadidősport Egyesületben 

például látszódik az, hogy kis létszámú, de hetente 3 alkalommal vesznek részt valahol 

rendezvényen. Nekik ebből sokkal nagyobb a költségük, mint egy nagyobb létszámú 

egyesületnek, ahol lehet, hogy évi 4 rendezvényen vesznek részt, de nem tudja 

mindenkinek az életét. Azt már észrevették, hogy az elmúlt egy hónapban borzasztóan 

mentek fel az árak minden részben, tehát minden egyesületnek szerinte nagyon feszes 

lesz a költségvetése, hogy ugyanazt meg tudja tenni, amit előző évben vagy előző 

években. A létszámarányos felvetéshez, hogy jó, csak valahogy máshogy is kell, tehát 

csak létszám alapján nem lehet szerinte eldönteni. 

 

Pintér Norbert képviselő: Azért mondta az előbb, hogy kellene látni azt, hogy ki 

mennyit fog kapni majd, tehát hogy mennyi támogatás kér és hány tagja van. Azért 

nagyjából egyformán kell nézni mindenkit a faluban, tehát az, hogy ő is eljár sportolni, 

meg eljár futni, azt saját maga finanszírozza. Mindenkinek kell beletenni saját összeget, 

illetve kapjanak támogatást. Azt nem lehet megcsinálni egy faluban, hogy akik 

elmennek énekelni a Balaton partra, ők kapnak 80.000 forintot, egy évben egyszer 

tudnak elmenni. Annyit nem tud adni az önkormányzat, ha a Jobbágyi Szabadidősport 

Egyesület elmegy 3-szor vagy 4-szer, hogy azt az önkormányzat finanszírozza. Ez nem 

személyeskedés, ő örülök, hogy ha valaki csinál valamit ebben a faluban, de ennek azért 

egy arányát kell szabni, mert azok az emberek meg fognak sértődni, akik kevesebbet 

kapnak. Ez a faluban egy ellenszenvet fog kiváltani, meg konfliktust. Majd azt fogják 

mondani, hogy a sport kapott x ezer Ft-ot. mi meg csak x ennyit kaptunk. Ez egy 

feszültséget fog okozni az egész faluban. Ő csak erre próbált ráorientálni, nem érdekli, 

hogy most egyesületek 100.000 forinttal többet kapnak arányaiban, csak ez feszültséget 

fog okozni. 

 

Schoblocher István polgármester: Egyéb vélemény, észrevétel? Tettem egy javaslatot a 

Jobbágyi Daloskör támogatásával kapcsolatban. Aki egyetért azzal, hogy 80.000 Ft-os 

támogatásban részesüljön, az kérem, hogy kézfeltartással szavazzon.  

 

Pintér Norbert képviselő: Javasolta, hogy a támogatási összeg legalább 100.000 forint 

legyen.  

 

Schoblocher István polgármester: Egyéb észrevétel, javaslat? 

  

 



 

 

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: A kérelemben volt összegszerűség vagy tudunk a 

működéssel kapcsolatban valami adatot? 

 

Schoblocher István polgármester: Nem volt, azért mondtam az elején, hogy a tavalyi 

évhez viszonyítsunk, hiszen tudjuk, hogy milyen szűkös körülmények vannak. Úgy 

gondolom, hogy akkor azon a szinten legalább tudják biztosítani a működésüket, ahogy 

eddig tudták. Egyéb észrevétel? 

 

Maczák Tímea képviselő: Támogatom a Daloskört több témában is, köztük a 

beszámolók készítésben is, ezért látom a költségek és a bevételek alakulását is. A 

minimális emelést, amit Pintér Norbert képviselő javasolt, azt támogatom az árak 

növekedése miatt. 

 

Schoblocher István polgármester: Visszavonta a 80.000 forintos javaslatot. Kérte, hogy 

aki egyetért azzal, hogy 100.000 forintot támogatásban részesüljön a Jobbágyi Daloskör 

az kézfeltartással szavazzon.  

 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

25/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Jobbágyi Daloskör támogatási 

kérelmét megtárgyalta és a 2022. évi költségvetésében meghatározott civil szervezetek 

működési támogatása keretből a Daloskör működéséhez 100 ezer Ft támogatást biztosít. 

 

Határidő: 2022. június 30. 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

6./ Jobbágyi Szabadidősport Egyesület támogatás iránti kérelme  

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester  

 

Schoblocher István polgármester: A következő napirendi pont a Jobbágyi 

Szabadidősport Egyesület támogatás iránti kérelme. 

Felolvasta a Jobbágyi Szabadidősport Egyesület támogatás iránti kérelmét. 

Tavalyi évben 400.000 Ft-tal támogatást kapott az egyesület. Kérem a javaslatokat, 

észrevételeket.  

 

Baranyi István képviselő: Ezzel az egyesülettel kapcsolatban neki az a problémája, hogy 

ő csak azóta tud erről az egyesületről, amióta képviselő. Valahogy jobban kellene 

népszerűsíteni ezt a sportot, mert szerinte a falunak a 80 %-a nem is tudja, hogy létezik 

ilyen egyesület. 

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: Ezzel kapcsolatban azt tudta mondani, az 

egyesület két részre oszlik, van a darts és vannak az egyéb sportok. Amikor megalakult, 

akkor ők tartották karban teniszpályát, amíg volt rá igény, minden évben megcsinálták 

szezon kezdéskor. A másik rész a darts, amit ő működtet. Az egyéb részre neki egy 

személyben nincs energiája. Mindenki, aki nála eddig jelentkezett, bármilyen részbe, ezt 



 

 

 

mások is tanúsíthatják, amivel tudták segítették. Az egész egyesület azzal a céllal 

alakult, hogy az önszerveződő vagy az amatőr sportolóknak egy keretet biztosítsanak. 

Heti rendszerességgel megjelennek a facebookon, minden verseny után az eredmények 

ki vannak téve. Az ő energiája ennyit bír. Aki akart, azzal mindenkivel leült beszélgetni, 

hogy mi az elképzelése. Tavaly a beszámolóban le is írta, mivel támogatták az egyéb 

amatőr sport csoportot. Ő nem tud mozgatni mindenkit, de lehetőséget vagy keretet 

próbál nyújtani azoknak, akik szeretnének sportolni. 

 

Pintér Norbert képviselő: Annyit fűzött hozzá az egészhez, hogy 750 ezer forintról 

beszélünk. A Jobbágyi Szabadidősport Egyesület elvisz 400 ezret, akkor a többi 

embereknek maradt 350 ezer forint. Nem tőlük sajnálom, ha azt nézzük 60-70 %-át 

elviszi gyakorlatilag a darts, amiben van 2 vagy 3 jobbágyi ember. Tudja, hogy több a 

költségük, kaptak buszt, nem személyeskedésből beszél, félre ne értse senki. 

Szeretnének csinálni egy öregfiúk mérkőzést, majd ad hozzá ő a saját erőből bizonyos 

dolgokat, meg majd összedobják a pénzt, meg kérnek hozzá 50 ezer forintot, és akkor 

abból focizik 11 ember itt, 11 ember ott. Vannak tartalék játékosok, egyszerűen 

megmozdítanak 40 embert. Ő csak az arányokról beszélt vagy azért ennek az elosztása 

szerinte nem a legjobb, de meg fogja szavazni a támogatást, mert lesz kerékkötője. 

Azért mérjék fel ezeket a dolgokat legközelebb, hogy ha ilyenről döntenek. 

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: Tudják működtetni az egyesületet, ha nem kapják 

meg a tavalyi összeget is. Tehát nem lesz semmi gond, de például ilyen eseményeket is 

be lehet szervezni. Volt, amikor Pintér Norbertet támogatta az egyesület egyik évben az 

amatőr sport vonalon, de ugye az is megszűnt. Azért mondta, hogy ilyenekre lehet 

használni az egyesületet, de az ő energiája is véges, hogy mindenkit kézen fogon és 

bevigye az egyesületbe. Döntse el a testület az összeget, tessék javaslatot tenni az 

összegre. 

 

Maczák Tímea képviselő: Annyit fűzött hozzá, hogy ő és Sándorné Szentkúti Anita is 

tagjai ennek az egyesületnek, régebben aktívabbak voltak, akár a túra, akár a futás terén. 

Az egyesület keretében került részben megszervezésre például a túra, ami két évvel 

ezelőtt volt. Ezt idén is szeretnénk majd újra megrendezni, ami a település összes 

lakójának szól majd, illetve igyekszünk az egyéb rendezvényeken is ahogy időnk 

engedi, képviselni a falut, tehát hogy tudjanak róla, mi is az egyesülethez tartozunk. 

  

Schoblocher István polgármester: Elmondta, hogy persze sok mindent figyelembe kell 

venni, 750 ezer Ft van a költségvetésben, de ez nem azt jelenti, hogy ez egy kőbevésett 

dolog. Pont a tavalyi évet, ha vesszük, itt volt a Fradi Öregfiúk mérkőzés, amit külön az 

önkormányzat támogatott nem is kis összeggel. A képviselő-testület, ha úgy dönt, akkor 

természetesen ezek átjárható összegek, hiszen azért vagyunk, hogyha van egy olyan 

rendezvény, ami a település életében fontos vagy meghatározó, több embert is 

megmozgat, akkor azt gondolom, a testületnek támogatni kell attól függetlenül, hogy 

most az benne van a költségvetésben. Hiszen azért van a tartalék keret, hogy ha van 

valami olyan feladat, akkor azt meg tudjuk oldani. 

 

Kanyó István Attila jobbágyi lakos: A Szabadidősport Egyesület milyen tevékenységet 

folytat? 

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: 2016-ban vagy 2017-ben alakult, alapból úgy 

indult, hogy tenisz, asztalitenisz és futásból, és volt a darts két fővel, tehát még nagyon 



 

 

 

kezdetleges szinten. Utána úgy alakult, hogy a darts rész elkezdett nőni, a létszámunk is 

nőtt, most jelenleg 24 tag van, abból 10 igazolt darts versenyző, abból van jobbágyi 2 

fő, továbbá Apcról, Petőfibányáról, Lőrinciről vannak tagjaink, tehát egy régiós klub, 

ebből a szempontból. Vannak még távolabb Gyöngyös és környékéről is. Tagságban 

van 14 fő körülbelül, aki jobbágyi. Az egyéb amatőr sportban mindenki csinálja a 

dolgát. Meg van a felszerelésünk teniszben is, asztaliteniszben is. Neki ott is volt terve, 

de egyszerűen nincs egy olyan nyugdíjas tag vagy valaki, aki heti rendszerességgel be 

tudna vezetni egy-egy foglalkozást. Ha ilyen lenne, az is egy szép előrelépés lenne. 

Neki erre nincs energiája, meg a munkája sem engedi, hogy minden csütörtökön 

tartsanak foglalkozást.  

 

Schoblocher István polgármester: Akkor kérem a képviselőket, hogy tegyenek 

javaslatot a Jobbágyi Szabadidősport Egyesület támogatására. 

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: Javasolta a tavalyi támogatás 75 százalékát 

megállapítani.   

 

Pintér Norbert képviselő: A 750.000 forintot osszák el ketté, ez arányaiban ugyanaz 

lesz. Azt akarta, hogy többi ember is jusson hozzá támogatáshoz, ne csak egyirányú 

legyen.   

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: A tavalyi támogatás 75 %-a az a két távoli -

szombathelyi és pécsi - fordulót finanszírozza. Az egyéb költségeinket azt saját 

költségvetésből meg tudják oldani, vannak támogatónk, vállalkozások, saját 

vállalkozásai, tagdíj bevételei. Ez az összeg az, aminél nem kell elhalasztani semmit, 

részt tudnak venni minden olyan versenyen, ami be volt tervezve erre az évre. 

 

Schoblocher István polgármester: Más egyéb észrevétel az összeggel kapcsolatban?  

Akkor ez 300 ezer forint. Szavazhatunk? 

 

Pintér Norbert képviselő: Ő többet javasolt, a 750.000 forint felét. 

 

Schoblocher István polgármester: Akkor ez 375.000 forint lenne. Más egyéb javaslat? 

  

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: Mint a Jobbágyi Szabadidősport Egyesület 

elnöke bejelentette érintettségét, a szavazásban nem kívánt részt venni. 

 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXIX. törvény 49. § (1) 

bekezdése alapján Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester személye érintettségnek 

bejelentésével kapcsolatban döntött, hogy a személyes érintettség tényét elfogadva a 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármestert a határozathozatalból kizárja. 

 

Schoblocher István polgármester: Kérte, hogy aki egyetért a Jobbágyi Szabadidősport 

Egyesület 375 ezer forint összegű támogatásával kézfeltartással szavazzon. 

 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 



 

 

 

26/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Jobbágyi Szabadidősport 

Egyesület támogatási kérelmét megtárgyalta és a 2022. évi költségvetésében 

meghatározott civil szervezetek működési támogatása keretből az Egyesület 

működéséhez 375 ezer Ft támogatást biztosít. 

 

Határidő: 2022. június 30. 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

7./ Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesület támogatás iránti kérelme 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

Schoblocher István polgármester: Két héttel ezelőtt volt a Dél-Nógrádi 

Önkormányzatok Egyesületének havi rendszerességgel megtartandó ülése és ott 

felvetődött ennek a kérdésre, hiszen a Héhalmi Önkéntes Tűzoltóegyesület 

összességében támogatásokból tartja fenn magát. Az elmúlt időszakban nagyon sok 

tűzeset volt itt, nemcsak lakóépületre gondolok, hanem avar és egyéb tűzesetekre is. A 

környéken ők vannak a legközelebb a pásztói hivatásos tűzoltók mellett, és nagyon sok 

esetben ők is részt vesznek a munkában. Nem is gondolnánk, hogy milyen nehéz egy 

avartüzet eloltani, amikor ott lapáttal verik azt az égő tüzet, az az egyik legveszélyesebb 

dolog is, meg a fizikai megterheltség, hiszen ott por van, hő van, tehát ott az öltözetük is 

tönkre megy, valamint ezeknek a ruháknak a mosása is nagyon sokba kerül. Ezért kérte 

az Egyesület elnöke, amennyiben tudják az önkormányzatok, akkor támogassák a 

Héhalmi Önkéntes Tűzoltó Egyesületet. 100 ezer forint támogatást javasolt, de ha 

valakinek van-e ezzel kapcsolatban észrevétele vagy véleménye vagy más javaslata, 

kérte, hogy tegye meg. 

 

Hozzászólás nem volt. 

  

Schoblocher István polgármester: Szavazásra bocsátotta a Héhalmi Önkéntes Tűzoltó 

Egyesület 100 ezer forinttal való támogatását. 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

27/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete Héhalom Önkéntes 

Tűzoltóegyesület részére a 2022. évi költségvetésében meghatározott civil szervezetek 

működési támogatása keretből 100 ezer Ft támogatást biztosít. 

 

Határidő: 2022. június 30. 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

8./ Bari Krisztián verseskötetének kiadásához támogatás iránti kérelem 

 

Előterjesztő: Schoblocher István 

 



 

 

 

Schoblocher István polgármester: A következő napirendi pont Bari Krisztián 

verseskötetének támogatása.  

Felolvasta Bari Krisztián jobbágyi lakos kérelmét. 

Bari Krisztiánt már többször támogatta az önkormányzat, tavaly is volt egy nagyobb 

rendezvény, amit Bari Krisztián szervezett az önkormányzat támogatásával. Az 

önkormányzat étkezéssel, illetve egyéb, rendezvényhez szükséges eszközökkel 

támogatta. Ebben az évben is júniusban lesz majd egy ilyen nagyobb rendezvény, amit 

szeretne újra megszervezni. A most megjelent Jobbágyi Hírekben benne is van a 

részletes ez évi programterv, természetesen ez változhat, mert vannak olyan 

rendezvények, amiket még nem tudunk előre, illetve az anyagi forrásaink is 

nagymértékben meghatározhatják. Ezzel kapcsolatban kérem a képviselők javaslatát, 

véleményét. 

 

Pintér Norbert képviselő: Véleményem erről, többször mondta azt másoknak is, hogy az 

embereknek nem mindig halat kell adni, hanem horgászbotot. Tehát ha 100 ezer forint a 

költsége, akkor támogassák 50 ezer forinttal, de az, hogy az egészet az önkormányzat 

támogassa helyette az nem működőképes. Támogatni kell az embereket, de az, hogy 

mindent megtesznek nekik, az nem működik. Ő 50 ezer forintra gondolt, a többit 

próbálja valahogy előteremteni, mert ingyen nem adnak semmi. 

 

Schoblocher István polgármester: Egyéb más javaslat? 

 

Baranyi István képviselő: Nem értett egyet a Pintér Norbert képviselővel, mert 

mindenki tudja, hogy milyen anyagi körülmények között élnek, illetve ő egy sérült 

ember fizikailag. Azt javasolta, hogy amit kért a 100 ezer Ft-ot azzal támogassák, mert 

elég sokan ismerik itt a faluban, meg itt a környéken, és elég nagy a hírneve. Most már 

a harmadik könyve, ami megjelent, és ha most ő kiemelkedik a többi ember közül, 

mármint a cigányságból, akkor igenis oda kell rá figyelni. Nem egy olyan nagy összeg 

ez a 100 ezer Ft, ő javasolta a 100 ezer forint támogatás megállapítását. 

 

Pintér Norbert képviselő: Az, hogy kiemelkedik a cigánysorból, ez nem működőképes. 

Mindannyian emberek vagyunk, mindannyian egyformák vagyunk. Mindenkinek fel 

kell kelni reggel, és mindenkinek el kell menni dolgozni, mindenkinek teljesíteni kell. E 

mögé nem lehet bebújni. 

 

Schoblocher István polgármester: Egyéb más javaslat? 

 

Hegedüs Zsolt Tamás alpolgármester: Az előzőhöz annyit tett hozzá, hogy ugye azt nem 

tudni, hogy mennyi az összes költség, csak a nyomdaköltség 100 ezer forint. Emellett 

lehet, hogy azért sok mindent anyagilag beletett. Ő támogatja a 100 ezer forintot és 

ebben nemcsak őt támogatják szerinte, a hátrányaihoz képest egy nagyon szép utat 

mutat másoknak is. 

 

Baranyi István képviselő: Pintér Norbert képviselőnek válaszolva, arra a felvetésére, 

hogy mindenki felkel, mindenki dolgozik, Bari Krisztián is eljárt dolgozni, de említette 

azt, hogy fizikálisan nem teljes értékű. Ő csak olyan munkát tud vállalni, amit el is tud 

végezni és négy órába jár dolgozni, akkor onnantól kezdve el lehet képzelni, hogy akkor 

most mennyit keres. 

   

 



 

 

 

Schoblocher István polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 100 ezer forint támogatásban 

részesüljön Bari Krisztián verseskötetének kiadásához, kérem kézfeltartással szavazzon. 

 

 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal és 2 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

28/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta Bari Krisztián 

jobbágyi lakos Múzsa című kötetének kiadására vonatkozó támogatási kérelmét, és 

annak megvalósításhoz 100.000 Ft összegű egyszeri, anyagi támogatást állapít meg. 

 

Határidő: 2022. június 30. 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

9./ Tiszacsoma település – Ukrajna – részére támogatás nyújtása 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

Schoblocher István polgármester: Szintén a Dél-Nógrádi Önkormányzatok 

Egyesületének az összejövetelén került szóba Tiszacsoma település támogatási kérelme.  

A képviselő-testület támogatta az ukrajnai menekülteket egy hónappal ezelőtt, amikor 

elindult a menekültek áradata, akkor 100 ezer forinttal támogattuk az ottaniakat. 

Tiszacsoma Héhalom testvértelepülése, az ukrán magyar határtól 10 kilométerre van. 

Bakos József Héhalom település polgármestere egy héttel ezelőtt kint volt és vitt ki 

élelmiszert kimondottan a magyaroknak. Nem is indultak el korábban, mert akkor azt 

mondta az ottani polgármester, hogy még várjanak, tehát fognak szólni, amikor 

szükségük lesz bármire. Úgy néz ki, hogy 1-2 hét múlva szintén élelmiszert kellene 

kivinni.  Természetesen bárki támogathatja önállóan is, mert ha a testület nem fogja 

támogatni is, én akkor is fogom támogatni, illetve Pintér Norbert képviselő az előző 

támogatásnál egy havi tiszteletdíját ajánlotta fel. Így 145 ezer forintot utaltunk át akkor 

a kistérségnek. Most 100 ezer forint támogatásra gondolt. Várom a kérdéseket, 

válaszokat vagy észrevételeket. 

 

Sebők-Haász Mária képviselő: Elmondta, hogy a boltban is elkezdték az adományok 

gyűjtését. A legnagyobb meglepetésére a legszegényebb vásárló is, ha csak egy kis 

szívószálas üdítővel is támogatták a háborúval érintetteket, de voltak, akik 10-20 ezer 

forinttal. A faluban dolgozó építési vállalkozó is letett 10 ezer forintot, hogy tegyen bele 

abba a csomagba. A végén annyi minden összegyűlt, hogy már a saját buszomat is 

kellett, hogy bevessem, hogy el tudjuk szállítani Bódiné Murányi Zsuzsanna 

segítségével Pásztóra. Onnan továbbították a megfelelő helyre, úgyhogy szerintem 

nagyon jó emberek között élünk. 

 

Schoblocher István polgármester: Most már kimondottan majd az élelem, amire a 

legnagyobb szükségük lesz, hiszen minden el fog ott fogyni. Van-e valami kérdés vagy 

észrevétel? Aki azzal egyetért azzal, hogy Tiszacsoma települést 100 ezer forinttal 

támogassuk kimondottan élelmiszer beszerzése érdekében az kérem, kézfeltartással 

szavazzon.  



 

 

 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta: 

 

 

29/2022. (III. 31.) számú képviselő-testületi határozat: 

Jobbágyi Község Önkormányzata Képviselő-testülete Tiszacsoma (Ukrajna) település 

részére a háború miatt válságos helyzetbe került magyar lakosság megsegítése céljából 

100 ezer Ft támogatást biztosít. 

 

Határidő: 2022. április 30. 

Felelős: Schoblocher István polgármester 

 

 

10./ Egyebek 

 

Előterjesztő: Schoblocher István polgármester 

 

a.) Tájékoztatások, kérdések és vélemények 

 

Schoblocher István polgármester: Pályázatokkal kapcsolatban elmondta, hogy TOP-

PLUSZ-os pályázat indult be a 2021-27-es ciklusban, különböző lehetőségek vannak. 

Ma került beadásra az Ady Endre utcának a felújítása. Szintén ezen a pályázaton belül, 

ma írta alá Salgótarjánban a támogatói okiratot az energetikai felújításra vonatkozóan. 

Illetve a futó pályázatokról annyit tudott mondani, hogy az óvoda az jövő héten 

csütörtökön és pénteken fog visszaköltözni. Szűkös a személyi létszám, aki ebben tud 

segíteni, a takarítás folyamatosan történik, az óvoda szép lesz a mai kor igényeinek 

megfelelő. Még a WC is nagyon szép, úgyhogy a gyerkőcöknek minden igényt kielégítő 

lesz. Itt a teljes felújítás történt, teljes fűtés korszerűsítés, a teljes villamos hálózatnak és 

a belső nyílászáróknak a felújítása is megtörtént. 2015-ben megtörtént az energetikai 

beruházás, ami kimondottan a hőszigetelésre, nyílászárókra vonatkozott, illetve 

padlólapok cseréje, belül festés-mázolás. Mint egy új épület, úgyhogy bízom benne, az 

ott lévő gyermekek jól fogják magukat érezni egy új környezetben és a nevelő munka is 

hasonló színvonalon fog történni, mint az előző időszakban volt. A másik a szintén most 

folyó energetikai projektben elkészült a védőnői épületnek a felújítása, fűtés, 

nyílászárók cseréje, illetve homlokzatszigetelés. Elkészült a régi polgármesteri hivatal, 

itt még a napelemeket kell majd felszerelni és a következő lépésben fog megtörténni a 

faluháznak a felújítása. A Magyar Falu Programmal kapcsolatban nem tudunk semmit 

mondani, hiszen három pályázat is beadásra került. Ami sok embert érint, be van adva a 

játszótérnek a kialakítása. Tegnapi nap, amikor itt volt Becsó Zsolt országgyűlési 

képviselő úr, akkor többször is mondtuk, szeretnénk, ha ez a településünkön 

megvalósulna. Egyéb kérdés, észrevétel? 

 

Pintér Norbert képviselő: Több témakörben kívánt hozzászólni.  Szeretném felajánlani 

az egyhavi tiszteletdíjáét és abból majd szeretné megrendezni Szarvasgede-Jobbágyi 

öregfiúk mérkőzést. Szeretné az önkormányzatnak is kérni a támogatását, mert most az 

ő támogatása 45.000 forint lesz. A másik az, amit szeretne a jövővel kapcsolatban 

mondani, hogy nem a kultúra ellen van. Most jelen pillanatban Jobbágyiban három 

ember van, aki a kultúrával foglalkozik. Jobbágyiban viszont nincs egy férfi, Kiss 

Krisztiánon kívül az önkormányzatnál, aki be tud ütni egy szöget a falba. Nem tudnánk 

elmozdulni abba az irányba, hogy valahogy át csoportosítanánk egy kicsit a munkaerőt, 



 

 

 

mert az elkövetkezendő időkben válságos időszak fog jönni. Bármely politikai pártot 

megkérdezünk, politikától függetlenül nem jön könnyű idő. Időszerű lenne gondolkodni 

arról, hogy fel kellene venni egy olyan embert, aki egy rendes szakmunkás, akivel el 

tudunk végezteti munkálatokat. Beszélgettem szomszéd falvakban egy-két emberrel, és 

van, ahol komplett brigádok vannak. Erre Jobbágyin nincs keret, nem is tudnánk 

biztosítani, tisztán látom a dolgot. Azért jó lenne egy ember, akit a közmunka 

programban, vagy azon felül be lehetne tenni, aki egy hasznos társ tudna lenni, akivel 

lehetne valamit előre lépni. Javasolnám, hogy ilyen embert próbáljunk szerezni, mert 

azt hiszem ez a falunak jót tenne, aki ki tud festeni egy helyiséget legalább. Lépéseket 

kellene tenni ebben az irányban. 

 

Schoblocher István polgármester: Vannak olyan feladatok, amiket természetesen nem 

tudunk megoldani, de azért a legegyszerűbb vagy a legszükségesebb dolgokat meg 

tudjuk oldani. A költségvetésben benne van egy fő fél év időtartamra kimondottan nyári 

munkavégzésre. A közmunkaprogram keretében jelenleg 7 fő van alkalmazva: 1 férfi és 

6 nő. A férfi kimondottan szakember, a festéseket meg tudja oldani. A nők feladata a 

közterületek tisztántartása. Újra fogunk virágokat beszerezni, hiszen ez a falu 

összképéhez nagyon sokat tesz hozzá. Meg lesz hirdetve ez az állás, 200 ezer forintos 

minimálbéren. Hogy fog-e majd jelentkezni valaki, az más kérdés, nagyon sokan 

feketén dolgoznak. Ez sokkal jobb bizonyos szempontból nekik, csak azon is el kell 

gondolkozni, hogy mennyit ér egy bejelentett munkahely. 

   

Sebők-Haász Mária képviselő: Januárban volt utalás fogorvosi jelentkezésre, ez ügyben 

van-e valami előrelépés? 

   

Schoblocher István polgármester: Sajnos nem, ezt tudom mondani. A fogorvossal 

többször is tárgyaltam és akkor írt egy e-mailt egy hónappal ezelőtt, hogy sajnos és 

hosszú távon ezt nem tudja vállalni. Sajnos az ukrajnai háború őt is érinti valamilyen 

formában. Elnézést kért, visszalépett. Egyéb más kérdés vagy észrevétel? 

    

Pintér Norbert képviselő: Mikor nyit a bölcsőde? 

 

Schoblocher István polgármester: A bölcsőde átadása megtörtént, de az átadás nem azt 

jelenti, hogy ott lehet is gyerekeket fogadni. Ennek van egy szakhatósági folyamata, ami 

elindult már a tavalyi évben, csak sajnos vannak olyan buktatói ennek a dolognak, amit 

mi sem tudunk előre tervezni. Nem tudok én se konkrétumot mondani. Mindent 

megcsináltunk, már az utolsó aláírásra várunk. A bölcsődének nagyon örültem, jó 

helyen is van, szép is, vannak gyerekek is. Lehet, hogy ma aláírták papírt, de lehet, hogy 

holnap fogják aláírni, és akkor megvan a működési engedély. Ez egy hosszú folyamat, 

amit elkezdtünk tavaly tavasszal, mert először kellett vezetőt majd létszámot biztosítani. 

Utána minden szakhatóságnak meg kell felelni, például a katasztrófavédelemmel 

húzódott nagyon hosszú időn keresztül, nyilatkozatot kellett tenni, a napelemre 

gondolok. Igazuk van a szakhatóságoknak, mindenkinek oda kell figyelni, egy 

intézménynek mindenféle előírásnak meg kell felelni, illetve minden szabványnak. 

Lehet holnap itt lesz a működési engedély, és akkor hétfőtől már lehet gyerekeket 

fogadni. Minden készen áll két hónapja. 

 

Pintér Norbert képviselő: Mondd el, hogy mindenki tudja, ez egy kötelező dolog volt, 

mert elértük a létszámot, 80 %-os állami finanszírozás és 20 % önerő. Mindenki tudjon 

róla, ne legyen ebből gond. 



 

 

 

Schoblocher István polgármester: Amikor ez az egész elindult, egy előző TOP-os 

pályázatban, volt erre egy kormányrendelet: azon a településen, ahol a 0 - 3 éves 

gyerekek létszáma meghaladja a 40 főt, ott kötelező bölcsőde indítása. Itt magasabb volt 

ez a szám, így elindult. 100% támogatottságú, ebben az önkormányzatnak nincsen 

finanszírozása az építéssel kapcsolatban. A bérek az egy más kérdés, erre majd a jegyző 

asszony fog válaszolni. 

 

Dr. Tóth Renáta jegyző: A bölcsőde finanszírozásával kapcsolatban akárhányszor 

elhangzott a kérdés még mindig azt tudtuk mondani, hogy a bölcsődére nem tudunk 

megosztási százalékot mondani addig, amíg nem tudjuk a bölcsődét igénybe vevő 

gyerekek számát, azoknak a térítési díjfizetési kötelezettségét. Teljesen más a bölcsőde 

finanszírozása 6 gyermek, illetve 12 gyermek mellett, de ezeket a számokat nem tudjuk 

előre megbecsülni, akkor sem, ha erre mindenki kíváncsi. 

 

Schoblocher István polgármester: Egyéb kérdés? 

 

Maczák Tímea képviselő: Más téma lenne, a soha véget nem érő szennyvízberuházás, 

ami ugye nem az önkormányzathoz tartozik. Már többször elhangzott a testületi 

üléseken, hogy Dürgő Tibor urat kell keresni a műszaki hibákkal kapcsolatban. A 

polgármester urat kérdezném, hogy a Táncsics úton már tavaly ősszel is be volt 

szakadva az út a középső-felső részén, erre vonatkozóan van-e valamilyen információ, 

hogy ez mikor lesz javítva, illetve több műszaki hibát jeleztek a rákötés során, ahol 

lakom azon a részen. Ezeknek a javítása mikor fog megtörténni? 

  

Schoblocher István polgármester: Ma volt szennyvizes koordináció. Megy már 

próbaüzem, illetve a hegy alatti részt hamarabb be lehetett kapcsolni, mert ott hamarabb 

megvolt az áramszolgáltatás. Most már Jobbágyiban a nagyobb településrészen is erre 

lehetőség van, hogy be lehet kötni a rendszerre. Elindult a próbaüzem is a 

szennyvíztisztító telepen, illetve azt kérik, hogy minél többen kapcsolódjanak be a saját 

ingatlanunkról a szennyvízhálózatba. Igen, Dürgő Tibort kell keresni folyamatosan, 

amíg itt vannak, amíg nincs átadva teljes hálózat. Az ÉRV Zrt. lesz majd a szolgáltató, ő 

fogja ezt a rendszert átvenni, ez várhatóan nyáron fog megtörténni. Annyi információm 

van, hogy ahol van hiba, a kivitelező megnézi és majd jön egy alvállalkozó, aki ezeket 

ki fogja javítani. 

 

Maczák Tímea képviselő: Ez várhatóan mikor fog megtörténni, mert több képviselőhöz 

is fordulnak a lakók. Igazából nem tudunk mit mondani, mindenkit türelemre intünk, de 

ahol be van szakadva az út és járhatatlan, nem várhatunk évekig erre. 

 

Schoblocher István polgármester: Most csak a szennyvízhálózatról beszéltem, az út egy 

más kérdés, de azt is fogják javítani, szerződések vannak. A Lakótelepre, ha minden 

igaz, április 11-ével fognak jönni, kezdik a bekötéseket az épületeknél és mikor ez 

meglesz, akkor a teljes úthálózat felújításra fog kerülni. Végig aszfaltréteg lesz, ha 

minden igaz ez májusban meg fog valósulni. Május közepére a Lakótelep nagyon szép 

lesz. A Táncsics útra is megvan, hogy a kivitelező mikor fog menni. A lakosok többször 

megkerestek bennünket, hogy miért nincs leaszfaltozva már az út, vagy nincs 

helyreállítva, de azt el kell mondanom, a Táncsics út volt az első utca, amit 

megcsináltak A kivitelezésnél nincs tökéletes műszaki megoldás, hiszen az utak 

elkezdenek majd süllyedni. Jó példa erre Szarvasgede, mert ott volt a legelőször az öt 

település között szennyvíz, meg lehet nézni az utakat. Jobbágyin a Táncsics út volt az 



 

 

 

első.  Azt mondták a szakemberek, hogy két tél kell ahhoz, hogy elfogadható legyen az 

út. Türelmet kérek mindenkitől, nem tudok mást mondani, de itt vannak, fogják 

csinálni, sok probléma van, ők is tudják. A mai mélyépítés, az ilyen, ez nemcsak 

Jobbágyin probléma.  

 

Baranyi István képviselő: Azt szeretném megkérdezni, mert ugye én is dolgoztam 

építőiparban, ha rejtett hibák jönnek még elő, esetleg 2-3 év múlva, hány éves garanciát 

vállal a beruházó, hogy ezeket a hibákat orvosolni tudja. 

 

Schoblocher István polgármester: Ha jól emlékszem, vagy 3 vagy 5 év, de nem tudom 

most pontosan megmondani. Meg kellene nézni a szerződést, mivel itt nem az 

önkormányzat a beruházó, hanem a Magyar Állam, illetve átveszi az ÉRV Zrt., akinek 

ezt működtetni kell, tehát neki lesz a felelőssége meg a kötelessége ezeket orvosolni 

meg javítani. 

 

Baranyi István képviselő: A járdákkal kapcsolatban is? Mert azt nem hiszem. Csak a 

vezetékekkel kapcsolatban. 

 

Pintér Norbert képviselő: Ez jó kérdés volt, ha három év múlva felmerül egy probléma, 

kijönnek az ÉRV-től, felverik az utat, azt kinek kell helyreállítani? 

 

Schoblocher István polgármester: Azt az ÉRV-nek kell helyreállítani. Egyéb kérdés? 

 

Kanyó István Attila jobbágyi lakos: A hegy alatti részen, van több olyan hely, ahol a 

bekötési csonk a telekhatáron kívül van. Állítólag nem veszik át a bekötést, mert a 

kerítésen belül van a bekötési csonk. Erről van valami információ? 

  

Schoblocher István polgármester: A Mátra utcában hallottam, hogy ott már előfordult 

ilyen. Egy nyilatkozatot kellett az ottani ingatlantulajdonosnak tenni, illetve az 

építtetővel kötni, mert ha azt mondta az ingatlantulajdonos, hogy ő nem kéri bevinni a 

csonkot, akkor kint lerakták. A pályázatban a kivitelezőnek kötelessége volt bevinni egy 

méterre a csonkot. Igen, a Mátra utcában volt, meg a Lakótelepen a 11-esnél hasonló 

dolog, ahol kérték a lakók, hogy nem kelljen bevinni. 

  

Kerekes Andrea jobbágyi lakos: Nem lehet, hogy maguktól csinálták? Nekünk nem 

tettek be csonkot, hanem a szomszédhoz tették be ipszilon csonkot, és alá volt írva a 

papír, hogy átvettük a nemlétező csonkot. Utólag jöttek és tették be a külön lévő 

csonkot, úgy, hogy a férjem a szomszédban a tetőn volt, és állításuk szerint aláírta. 

 

Baranyi István képviselő: Ugyanebben a helyzetben vagyok.  

 

Schoblocher István polgármester: A beruházót kell keresni. 

  

Baranyi István képviselő: Nekem még csonk sincs. Amikor odaértek és ásták ki a 

csatornának az árkot, mondtam nekik, hogy vigyázzanak, mert az út alatt átmegy a 

vezeték, ami be van kötve az egyes épületnek a csatornarendszerére. Erre hiába 

mutattam meg nekik, élből azzal kezdték, hogy eltörték. Jó, megcsinálták, de utána 

kitalálták azt, hogy a csonkot kitették az utcára. Kértem, hogy adjanak jegyzőkönyvet, 

de azt mondták, hogy az nem kell, úgyis itt leszünk. Azóta már elmentek. 

   



 

 

 

Schoblocher István polgármester: Az ÉRV Zrt. mindenkivel szerződést köt. Olyat nem 

fog átvenni, ami a műszaki paramétereknek nem felel meg. Csak úgy lehet 

rácsatlakozni, ha kijönnek az ÉRV itt lévő munkatársai, megnézik. Küldtünk a 

szórólapot, hogy senki ne tömje be, fedje le, ahol megvan a rácsatlakozás. Azt ők 

megnézik, mikor azt mondják, hogy rendben, akkor be lehet tömni és készítenek egy 

nyilatkozatot, onnantól rendben van minden.  Mindenkinek a saját érdeke, hogy ezeket 

betartassa a kivitelezővel. Én is otthon voltam, amikor nálam dolgoztak, megbeszéltük, 

hogy hova kell letenni a csonkot. Mindenkinek saját érdeke az, hogy a rendszer 

működjön, hiszen 20 évet vártunk a szennyvízcsatornára. Végre itt van, nagyon nehezen 

sikerült, annak köszönhető, hogy Jobbágyi akkor még 2000 lakosságszám felett volt, 

illetve egyéb támogatásoknak köszönhető, hogy ez a projekt összejött. Azt kérem, hogy 

mindenki saját maga érdekében keresse a beruházót és tessék hívogatni, ne várják azt, 

hogy én vagy képviselők megoldjuk, mert nem tudjuk megoldani, mert ehhez nincsen 

semmiféle eszközünk. Egyéb kérdés? 

 

Bangó Ádám Béla jobbágyi lakos: A játszótérről szeretnék kérdezni. Állítólag 

balesetveszélyes, a gyerekek napi szinten játszanak, ahogy jött a jó idő. Vagy el kellene 

onnan bontani, vagy úgy lezárni, hogy nem tudjanak hozzáférni. 

 

Schoblocher István polgármester: Ki volt írva, hogy veszélyes, használata tilos.  

 

Bangó Ádám Béla jobbágyi lakos: Már nincs kiírva. 

 

Schoblocher István polgármester: Kiírjuk újra. Reméljük, minél hamarabb lesz új 

játszótér. Megkérdezte, hogy egyebek napirendi pontban van-e valakinek valamilyen 

kérdése, észrevétele? Kérdés, észrevétel hiányában, megköszönte a képviselők 

munkáját, a nyílt ülés bezárta és zárt ülést rendelt el. 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

               Schoblocher István dr. Tóth Renáta 

 polgármester  jegyző 

 


